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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 15. december 
2009 stillet følgende spørgsmål nr. 118 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).

Spørgsmål 118:

Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 14/12-09 fra Foreningen af tekniske og 
administrative tjenestemænd om udfasning af Havternen, jf. FLF alm. del – bilag 93, 
herunder oplyse om ministeren har til hensigt at udfase Havternen i stedet for Havørnen.

Svar:

Jeg skal henvise til FLF alm. del spørgsmål 509, talepapir fra samråd CA og CB (begge 
Folketingssamlingen 2008-2009), samt min besvarelse af spørgsmål FLF alm. del 63 og 
89, hvor jeg har redegjort for mine overvejelser i forbindelse med udfasningen af Hav-
ørnen. Jeg skal hertil særligt henlede opmærksomheden på, at der på FL2010 ikke er 
afsat bevilling til fortsat drift af Havørnen. Dette medfører, at Havørnen udgår af bered-
skabet og af Fiskeridirektoratets drift ved årsskiftet.

Jeg kan i relation til Foreningen af tekniske og administrative tjenestemænds alternative 
forslag supplerende oplyse, at Havternen qua sin mindre størrelse er et meget effektivt 
skib, når kontrolindsats og tilknyttede omkostninger sammenlignes, hvilket også er 
fremhævet af Deloitte i budgetanalysen 2009. Dette skyldes blandt andet, at Havternen 
kan anvendes ved kontrol i havne beliggende i yderområder, langt fra Fiskeridirektora-
tets afdelinger. Havternen kan gå relativt kystnært, hvilket kan være en forudsætning for 
at løse de kontrolopgaver i miljø- og naturbeskyttelsesområder, som vil være afledt af 
implementeringen af Natura 2000-direktiverne (habitat- og fuglebeskyttelsesdirektiver-
ne) og vandrammedirektivet. Der har i lyset heraf ikke været overvejelser om at udfase 
Havternen. 
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